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Žiaľ, presvedčila sa o tom aj 37−
ročná Slovenka, ktorá býva v
Budapešti, keď v stredu 16.11. o−
kolo 10.30 hod. prechádzala ne−
bezpečným úsekom pri "známej"
čelovskej križovatke.  Pri jazde
smerom od Hrušova do V. Krtíša
po prejdení nebezpečnou pravoto−
čivou zákrutou, pravdepodobne,
dostala na zamrznutej vozovke

šmyk. Autom pritom vybehla na
zvodidlá a dostala sa mimo cesty.
Pri ceste však bol strom, do ktoré−
ho narazila. O niekoľko minút po o−
známení o nehode boli na mieste
pracovníci RZP i HaZZ. Kým lekári
poskytovali zranenej potrebnú po−
moc, hasiči si vykonávali svoj diel
práce. Veliteľ zásahu por. Ján
Macko: 

"Po príchode na miesto sme na−
šli havarované vozidlo mimo vo−
zovky a zranená osoba už bola z
neho vonku v opatere lekárov.
My sme zabezpečili auto proti
pohybu a urobili sme bezpeč−
nostné opatrenia."

Lekári zatiaľ ošetrili pacientku i jej
desaťročného syna, občana
Maďarska. 
"Pacientka bola v čase nášho
príchodu pri vedomí a komuni−
kovala s nami. Mala však vážne
poranenia hlavy, preto sme pri−
volali leteckú záchrannú službu,
ktorá ju vrtuľníkom previezla do
B. Bystrice, " povedal nám lekár
záchrannej služby Falck MUDr.
Andrej Karpevych.   

Desaťročný syn, ktorý bol vo vo−
zidle spolu s ňou, bol na šťastie iba
poudieraný. Mal modriny na bru−
chu, pravdepodobne od bezpeč−
nostného pása. Po ošetrení a krát−

kom pozorovaní vo veľkokrtíšskej
nemocnici bol chlapec, pre ktorého
si prišiel otec, prepustený do do−
máceho ošetrenia. 

Dúfajme, že aj jeho mama sa zo
zranení vylieči bez nejakých ná−
sledkov, jej nehoda však nech je
výstrahou pre vodičov. To, že cez
deň svieti slnko, v tejto ročnej dobe
ešte nemusí znamenať, že na ces−
te už nie je námraza a na niekto−
rých miestach sa šmýka, aj keď eš−
te nie je sneh.                 −P.G.−    

Nebezpečné mrazivé 
rána na cestách

Súčasné počasie s nočnými mrazmi a slnečnými dňami skrýva pre
vodičov nejedno nebezpečenstvo. V nočných a skorých ranných ho−
dinách sa na cestách vytvára námraza a miestami i poľadovica, kto−
rá na tienistých miestach vydrží počas celého dňa. Nebezpečné sú
cesty najmä v lesných úsekoch a v zákrutách. 

Letné pneumatiky fungujú tak ako
majú od teploty +7°C. Pri nižších
teplotách sa predlžuje ich brzdná
dráha a znižuje sa  smerová stabi−
lita − inými slovami nedržia v zá−
krutách tak, ako by mali.  Teploty
už v noci výrazne klesli pod nulu,
prezúvanie by ste si preto nemali
nechávať na poslednú chvíľu.
Pneummatiky by ste si mali prezuť
skôr ako napadne prvý sneh.
Najmä kvôli tomu, že servisy budú
vtedy dosť vyťažené a na rad sa
dostanete možno až za pár dní.

Nie je cesta 
ako cesta

Málokto si uvedomuje, že v lese
sú teploty o jeden až dva stupne
nižšie než na otvorenom priestran−
stve. Vlhkosť na vozovke má ten−
denciu zamŕzať skôr a najväčšie
hrozby číhajú na vodičov pri vjaz−
doch a výjazdoch z lesa, kde sa
menia vlastnosti povrchu vozovky.
Rovnaké riziká prinášajú mosty.

Chladnejší vzduch nad vodou a je−
ho zvýšená vlhkosť vytvárajú ne−
bezpečenstvo námrazy. V pozore
buďte aj po západe slnka, keď tep−
loty rýchlo klesajú a čoraz častejšie
podlezú nulu aj v nížinách.
Na Slovensku sú povinné zimné

gumy ak je na ceste súvislá sne−
hová vrstva, ale napríklad v Česku
musia mať vodiči povinne zo záko−
na prezuté pneumatiky od 1.11. −
31.3. A napríklad s našimi 3 mm
dezénu by ste nepochodili v
Nemecku, či Rakúsku, kde musí
mať vzor pneumatiky minimálne 4
mm hĺbku. −red−

Neodkladajte
prezúvanie

Napriek takmer každo týždňovým
upozorneniam o nebezpečenstve
pri vypaľovaní suchej trávy musia
hasiči pri takýchto požiaroch zasa−
hovať každý týždeň. Aj pred dvomi
týždňami mali dva výjazdy k požia−
rom suchej trávy. Najskôr, 7.11.,
boli hasiť požiar suchej trávy v
Bzovíku. Po príchode na miesto

zistili hasiči, že horí tráva vedľa
štátnej cesty a uhasili ju vysokotla−
kovým prúdom vody. 

O 5 dní neskôr, v sobotu 12.11.,
zavolala na tiesňovú linku 150 o−
znamovateľka, že horí tráva v oko−
lí školy v Čebovciach. Husté kúdo−
ly tmavého dymu zahalili všetko na
okolí a obyvatelia sa začali obávať,

že oheň zasiahne aj areál školy.
Hasiči po príchode na miesto po−
žiaru použili na jeho hasenie vyso−
kotlakový prúd vody. 

Pekné slnečné počasie má trvať
ešte niekoľko dní. Obyvatelia rodin−
ných domov by si však pri uprato−
vaní záhrad a verejných priestran−
stiev mali dávať pozor na neriade−
né požiare. Zatiaľ neboli zazname−
nané zranenia, či väčšie škody, ale
keď sa šťastie dlho pokúša...          

− orhazz−

Tráva horieť neprestáva

Hustý dym z horiacej trávy sa 12.11. šíril aj Čebovcami v blízkosti miestnej základnej školy. 
Našťastie, hasiči stihli zasiahnuť opäť včas.

Po zdokumentovaní nehody pomohli hasiči naložiť havarované
auto na vozidlo odťahovacej služby. 

Po náraze do stromu sa auto
stočilo okolo neho a ostalo
stáť. 
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8.11. Katarína z V. Zlievec, Michal a Ján z
Brusníka, Radoslav z Bušiniec, 10.11.
Dominika z Bušiniec, 12.11. Benjamín z V.
Krtíša

Narodili sa

22.11. Emília Ivicová, 23.11. Emília
Libiaková, 25.11. Dušan Muránsky, 26.11.
Helena Molnárová, Ľubica Turčanová, 27.11.
Mária Holubová

Jubilujúci 
Veľkokrtíšania

9.11. Vojtech Ružinský, nar. v r. 1939 z
Čelár, 10.11. Ján Kadanec, nar. v r.
1926 zo Závady, 11.11. Alžbeta

Krekáčová, nar. v r. 1927 zo S. Ďarmôt, 13.11. Zuzana Matiašová,
nar. v r. 1932 z H. Plachtiniec 

Opustili nás

21.11. Elvíram, 22.11. Cecíliam, 
23.11. Klementom, 24.11. Emíliam, 

25.11. Katarínam, 26.11. Kornelom, 27.11. Milanom 
V maďarskom kalendári budú mať meniny:

21.11. Olivér, 22.11. Cecília, 23.11. Kelemen, Klementína, 
24.11. Emma, 25.11. Katalin, 26.11. Virág, 27.11. Virgil 

Blahoželáme

"Odišiel si tichučko, ako odchádza deň,
no v našich srdciach zostáva spomienka
len. Milovali sme Ťa, Ty si miloval nás, tú 

lásku v našich srdciach nezničí ani čas."
S hlbokým zármutkom oznamujeme, že

5.11.2011 sme sa navždy rozlúčili 
s našim milovaným manželom, ockom,

starkým, bratom a krstným otcom 
RUDOLFOM KOZELOM

z Veľkého Krtíša, ktorý zomrel 
vo veku nedožitých 65 rokov. 

Ďakujeme všetkým príbuzným, priateľom,
susedom a známym za prejavy sústrasti 

a kvetinové dary. Smútiaca rodina.

BEZ TEBA SLNKO NESVIETI...

"Čas plynie a nevráti Ti, čo vzal, zostali
len spomienky a v srdci žiaľ. Aj keď už
nie si medzi nami, v našich srdciach 

žiješ stále s nami."
Dňa 14.novembra uplynuli 2 roky 

od smrti nášho drahého syna a brata 
IVANA BAČEKA zo Žihľavy, 

ktorý nás opustil vo veku 41 rokov. 
Za tichú spomienku ďakujú a s láskou

spomínajú: mama, brat Miro 
s manželkou, sestra Táňa s rodinou

a strýko.

ODIŠIEL SI NEČAKANE

"Prinášam biele ruže, majú krásne lupienky,
ja som do nich uložila všetky moje
spomienky. Na hrob Ti ich ukladám, je v
nich drobná rosa a každá tá kvapka rosy,
to je moja slza. Nech každá kvapka k Tebe
stečie a za mňa Ťa objíma. Dala si mi
život, dala si nám lásku a všetko, čo si
nám mohla dať, a my už môžeme na Teba
len spomínať."

S bolesťou v srdci oznamujeme, 
že 4.11.2011 po ťažkej chorobe zomrela

naša drahá maminka, starká, 
prastarká a praprastarká 

ALŽBETA PAVLOVKINOVÁ 
z Príbeliec vo veku 93 rokov. 

Vyslovujeme veľké poďakovanie všetkým príbuzným, priateľom
a známym za prejavy sústrasti a kvetinové dary. 

Lúčia sa: dcéra Irenka, vnúčatá, pravnúčatá a prapravnúčatá.

UŽ NEPOČUŤ MAMIN HLAS

"Zavrela sa kniha Tvojho života 
na stránke číslo 60... 

Čas plynie a život sa končí. 
Zostanú len slzy, smútok a spomienky.

Zavrel si oči, srdce Ti prestalo biť,
i keď si veľmi s nami chcel byť". 
Dňa 26.novembra si pripomíname 

1.výročie smrti nášho milovaného 
manžela, otca, syna a starého otca 

JAROSLAVA BARCAJA 
z Veľkého Krtíša, 

ktorý zomrel vo veku 60 rokov. 

Spomínajú: manželka, rodičia, 
deti a malá vnučka Martinka.

ROK BEZ TEBA

"Márne Ťa, drahá mamička naše oči 
hľadajú, márne po tvári slzy stekajú. 
Tak náhle prestalo biť srdce Tvoje, že 

nestihla si povedať "Zbohom, deti moje".
Za všetky Tvoje trápenia a bolesti, 

nech Ti dá Pán Boh večnej radosti."
S hlbokým žiaľom v srdci Vám 

oznamujeme, že 11.11.2011 nás navždy 
opustila mamička, starká, 

prastarká a svokra 
ALŽBETA KREKÁČOVÁ 
zo Slovenských Ďarmôt 

vo veku 84 rokov. 
Ďakujeme všetkým príbuzným, známym a susedom za prejavy
sústrasti a kvetinové dary. Súčasne ďakujeme pohrebnej službe
Chryzantéma za dôstojnú rozlúčku s našou drahou zosnulou. 

S láskou spomínajú: deti, súrodenci, vnučky, 
vnuci, pravnuci a ostatná smútiaca rodina.

DOTĹKLO LÁSKAVÉ SRDCE

Gratulujeme ZOLTÁNOVI BATTOVI  z Neniniec:

Drahý brat Zoltán! Požehnanie Otca, láska Syna a pokoj Ducha
Svätého nech Ťa sprevádzajú každý deň Tvojho života 

a nech Ti je patrónkou Panna Mária. 
K Tvojim 26−tim narodeninám Ti prajem zdravie, šťastie, silu, 

pokoj a lásku. Brat Attila, matka Mária a starší brat Pali. 

Kedves Testvérem Zoltán 26−dik szűletés napodon kívánom az
Atya áldását a Fiú szerelettét a Szent Lélek békéjét. Szűzanyánk

legyen oltalmazód és Párt Fogód életed minden napján iker
testvéred Attila, édesanyád Mária, bátyád Pali

Pozdvihnime čaše!

V uplynulom týždni bolo v Banskobystrickom kraji zaznamenaných cel−
kom 44 krádeží vlámaním, pričom páchatelia spôsobili škody za viac
ako 118−tisíc eur. V tomto týždni sa páchatelia vlámali do 13 áut, 2 by−
tov a 9 obchodov a reštaurácii. Najviac vlámaní bolo zaznamenaných v
okrese Zvolen (15). 
Na území kraja sa uplynulý týždeň stalo 19 dopravných nehôd, pri kto−

rých sa 6 osôb zranilo ťažko a 4 osoby utrpeli ľahké zranenia.
Najnehodovejším dňom bola streda, kedy sme zaznamenali 6 doprav−
ných nehôd. Po jednej dopravnej nehode sme zaznamenali počas troch
dní uplynulého týždňa, a to v piatok, sobotu a nedeľu. Hmotné škody sú
odhadnuté na takmer 86−tisíc eur.                                     −krpzbb−

V stredu smola „tiekla“ po asfalte



Miesto obchvatu 
druhý most

Samotnej rekonštrukcii, ktorej cie−
ľom bolo zvýšenie zaťažiteľnosti
mosta zosilnením nosnej konštruk−
cie, predchádzala výstavba pomoc−
nej lávky vedľa starého mosta, kto−
rá mala slúžiť na dočasný odklon
dopravy. Pôvodne sa plánoval v
obci obchvat, nakoniec však kom−
petentní usúdili, že ďalší most ved−
ľa starého bude výhodnejšie rieše−
nie. I stalo sa. Lávka je v podstate
sťaby druhým mostom a je majet−
kom obce. Jej výstavba vyšla na
413 tisíc eur. Ako nám povedal sta−
rosta Jozef Ivic, oproti pôvodným
plánom je o 60 cm širšia a bola po−
stavená tak, aby vyhovovala aj ná−
kladnej doprave. Paradoxne, lávka,
ktorú plánovali na ľahšie automobi−
ly, by vraj vyšla drahšie.

Nové premostenie − lávka −  bude
odteraz slúžiť pre chodcov a v rám−
ci projektu budovania chodníkov by
sa na ňu v budúcnosti mali napojiť
nové chodníky pre peších, ktoré v
tejto obci na hlavnom ťahu pri hlav−
nej ceste z väčšej časti chýbajú.

Vráťme sa však na plachtinský
most, ktorý bol ešte prednedávnom
v dezolátnom stave a starosta mal
vážne obavy, aby nedošlo k naj−
horšiemu... Dnes je všetko inak,

zrekonštruovaný most sa hrdo týči
nad plachtinským potokom a opäť
sa stal dominantou obce, i keď to
nebol lacný špás.

Martin na bielom 
koni neprišiel, potešil

otvoreným mostom
Investičná výstavba a správa

ciest (IVSC) Banská Bystrica na−
plánovala realizáciu stavby na au−
gust roka 2008, začalo sa však ne−

skôr. Rovnako sa počítalo,
že rekonštrukcia bude

ukončená vlani v
d e c e m b r i .

Termíny sa
stále po−

súvali a definitívnym termínom u−
končenia stavby sa stal 10. novem−
ber 2011. Plnú prevádzku si most
užil na Martina − počas magického
dňa 11.11. 2011. Cesta na moste
bola uzavretá od 4. mája tohto ro−
ku, intenzívne práce priamo na
mostnom oblúku i nosných čas−
tiach ponad potok prebiehali čosi
vyše pol roka. Ešte aj počas rekon−
štrukcie nebolo úplne isté, že sa na
ňom práce dokončia. Rozhodujúce
totiž boli tzv. odtrhové skúšky, kto−
ré mali preveriť, či  most vôbec o−
dolá tlaku každodennej dopravy,
ktorá sa za ostatné roky poriadne
znásobila. Všetko nakoniec dobre

dopadlo a ná−
klady, 

k t o r é

IVSC B.Bystrica predpokladala na
rekonštrukciu mosta, boli vyčíslené
od uzavretia zmluvy po dokončenie
na takmer 1,3 milióna eur. Ako
nám povedal Ing. Ladislav Štulajter
z úseku investičnej výstavby IVSC
B.Bystrica, očakávalo sa, že sa z
plánovanej sumy podarí ušetriť časť
prostriedkov. To sa aj podarilo,
keďže zhotoviteľ stavby dokázal re−
konštruovať most lacnejším techno−
logickým spôsobom. Naopak, ne−
očakávané výdavky postihli stavbá−
rov pri odkrývaní mostnej konštruk−
cie, ktorá bola v horšom stave ako
sa predpokladalo. Sanačný a iný
materiál na neočakávane vzniknuté
neplánované práce teda pohltili to,
čo sa ušetrilo na technológii. V ko−
nečnom dôsledku sa podarilo z 1,
294 milióna eur ušetriť asi 33 tisí−
cok.

O rok oslavuje dolnoplachtinský
most trištvrte storočie svojej exis−
tencie, v predstihu sa teda spolu s
prechádzajúcimi po ňom dočkal
pekného darčeka − celkovej rekon−
štrukcie. Dúfajme, že jeho súčasný
vzhľad a najmä funkčnosť ostanú
zachované čo najdlhšiu dobu. Veď
pohltil 1,3 milióna eur a to by sa la−
ikovi mohlo zdať, že by takto opra−
vený most mal prežiť aj ľudstvo ☺.

−Text a foto: MARIAN SEDLAČKO−
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Rekonštrukcia mosta v D.Plachtinciach nebola lacným špásom
Tak, ako sme avizovali v minulom čísle, tridsaťtri metrov dlhý most v D.Plachtinciach, ktorý bol

postavený v roku 1937, už má svoju obnovenú podobu. Spolu s jeho dokončením a kolaudáciou zmizli
aj jediné semafory v okrese. Tento primát však rozhodne domácim ani ostatným vodičom nechýba.

Dnes prinášame predposledný zo siedmich kupónov populárnej Veľkej vianočnej kupónovej súťaže.
Vašou  úlohou bude hneď po uverejnení posledného kupónu ich vystrihnúť, nalepiť  a čo najskôr pri−
niesť vašu hraciu kartu osobne do redakcie alebo poslať poštou, tak aby ste mohli byť zaradení do zlo−
sovania. Určite nezabudnite pripísať vaše  telefónne číslo (pevnú linku alebo mobil). O cene, ktorú zís−
kate, rozhodnete vy sami. Pýtate sa ako? Tak, že si ju prídete spolu aj s ďalšími vylosovanými vytiah−

nuť priamo do redakcie POKROK ešte pred Vianocami.  Veríme, že sa aj tento rok do Veľkej vianočnej kupónky zapojíte v hojnom
počte a predovšetkým, že vás zaujímavé a   veľmi hodnotné ceny potešia. Nás zase poteší, že vám  urobíme radosť a možno aj bo−
hatšie a krajšie Vianoce.                                                                                                                         Vaša redakcia

KUPÓN Č.6

Vianočná
kupónová súťaž VE¼KÁ VIANOÈNÁ KUPÓNKA

Novozrekonštruovaný
most v celej svojej kráse

Vlani v lete pred rekonštrukciou mal starosta J.Ivic ešte vážne obavy z toho,  ako dlho bude most  odolávať 
nátlaku dopravy. V zlom stave totiž nebol len oblúk, ale aj nosná časť, ktorá sa rozpadávala pred očami...



5 /   21.november 2011

Každý vek ľudského života má
svoj pôvab, krásu i užitočnosť a
uctiť si striebristé roky svojich
spoluobčanov nezabúdajú v
Stredných Plachtinciach.

Každoročne vzdávajú úctu múd−
rosti svojich rodičov, starých rodi−
čov i prastarkých. Aj v tomto roku
pre nich Obecný úrad na čele so

starostom Štefanom Benkom pri−
pravil krátke posedenie s kultúr−
nym programom i malý darček.
Svojim najbližším sa s hudobno−ta−
nečným pásmom predstavili tunaj−
ší škôlkari a školáci, ktorých vy−
striedal evanjelický spevácky zbor
SION.  

Po krátkom občerstvení, keď na

stoloch nechýbal guláš, pagáče a
ani vínko, sa domácim divákom
predstavili členovia Divadla bez
groša s hrou  Tri hrste fazule, ale−
bo pozvanie na husaciny od
Ondreja Sklenku. Komédia, v kto−
rej exceluje najmä Vlasto Krajči,
mala úspech a diváci sa rozchá−
dzali s úsmevom na perách a dob−
rým pocitom v srdci, že na nich v
obci, a ani ich najbližší, ani v tom−
to roku nezabudli. 

−red−

Len máloktorá z obcí si počas uply−
nulého mesiaca nespomenula na
svojich skôr narodených občanov a
nepripravila im program vyjadrujúci
tak často skloňovanú úctu k star−
ším. Na starkých nezabudli ani v
D.Plachtinciach. Pekným a vľúd−
nym slovom ich prvý novembrový
piatok popoludní pozdravil starosta
Jozef Ivic a deti z miestnej škôlky

zase pre nich pod vedením učite−
liek a Štefánie Selskej pripravili
pekný program plný vyznania lásky
vnukov k starým rodičom. Po prog−
rame dostala každá starká ružičku
a všetci výbornú večeru, dedkovia
sa tešili navyše aj z povestného
kvalitného plachtinského vínka. V
príjemnej atmosfére útulného dol−
noplachtinského kultúrneho domu
zotrvali seniori z tejto obce v druž−
nej debate a v spomienkach na sta−
ré dobré časy až do večera. −m−

Úcta múdrosti postriebrenej vekom 

Potešili aj dolnoplachtinských seniorov

Starosta Dolných Plachtiniec
Jozef Ivic

Starosta Stredných Plachtiniec
Štefan Benko

Evanjelický spevácky zbor SION 
rozohrial srdcia všetkých generácií.  

Škôlkari starkým pripravili pekný program 
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Teoretická príprava trvá 70 vy−
učovacích hodín a prednáša sa na
nich učebná látka zo siedmich
predmetov, ktorými sú: I.
Poľovnícka osveta, II. Poľovnícka
zoológia a biológia, III. Starostlivosť
o zver a choroby zveri, IV. Lov zve−
ri a poľovnícke plánovanie, V.
Poľovnícka kynológia, VI. Právne
predpisy na úseku poľovníctva,
zbraní a streliva a ochrany prírody
a VII. Poľovnícke strelectvo a prvá
pomoc pri úrazoch spôsobených
pri výkone poľovníctva. Teoretická
príprava sa bude uskutočňovať pod
vedením kvalifikovaných prednáša−
teľov cez víkendové dni v mesia−
coch január a február 2012.

Na teoretickú prípravu bude nad−

väzovať príprava praktická v trvaní
minimálne 12 mesiacov od skonče−
nia teoretickej prípravy. Praktická
príprava bude vykonávaná v urče−
nom poľovnom revíre a na poľov−
níckych akciách organizovaných
OPK v rozsahu 100 hodín.

Strelecká príprava pozostáva z
výcviku v streľbe a v zaobchádzaní
s poľovnými brokovými a guľovými
zbraňami, zo skúšky zo strelieb z
poľovníckych zbraní a zo skúšky zo
zásad bezpečného zaobchádzania
s poľovnými zbraňami a z poskyto−
vania prvej pomoci pri výkone prá−
va poľovníctva.
Po úspešnom absolvovaní príprav

uchádzači môžu požiadať OPK o
vykonanie skúšky z poľovníctva.   

Skúšky sa uskutočňujú prostred−
níctvom počítača, kde pre každého
uchádzača sa vygeneruje skúšob−
ný test so 70 otázkami a to z kaž−
dého zo siedmich predmetov po 10
otázok. Uchádzač úspešne vyhovie
na skúške, ak dosiahne min. 80 %
správnych odpovedí zo všetkých o−
tázok skúšobného testu a zároveň
najmenej 50 % správnych odpove−
dí z každého predmetu. Prípravu
na "elektronické skúšky" uchádzači
vykonávajú po prihlásení sa do
systému elektronického vzdeláva−
nia poľovníkov. Systém My e−duca−
tion je prístupný pre každého a na−
chádza sa na portáli www.e−duca−
tion.com. Tento systém predstavu−
je unikátne riešenie, ktoré spája

formálne a neformálne vzdelávanie
prostredníctvom elektronickej vzde−
lávacej platformy, kde okrem iných
predmetov je možné sprístupniť aj
poľovnícke demo testy potrebné
pre prípravu kandidátov na absol−
vovanie poľovníckych skúšok.
Návod na prihlásenie a aktiváciu
demo testov si každý môže získať
na www.polovnictvo.sk alebo
www.polovnickakomora.sk. 

Organizátor skúšok poľovníctva
zabezpečuje pre uchádzačov zá−
kladný študijný materiál, materiálne
a technické podmienky na teoretic−
kú prípravu, kvalifikovaných pred−
nášateľov, praktickú prípravu, stre−
leckých inštruktorov a organizáciu
skúšok. Náklady spojené s prípra−
vou na skúšku uhrádzajú uchádza−
či.

Uchádzači o prípravu na skúš−
ku z poľovníctva môžu podať pí−
somnú žiadosť v kancelárii
Obvodnej poľovníckej komory
vo Veľkom Krtíši, ktorá sa na−
chádza na 1. poschodí budovy
na Ul. mierovej č. 1 vo Veľkom
Krtíši (tel. 483 0859), kde sa tla−
čivá prihlášky nachádzajú.
Pre záujemcov bližšie informácie
o organizovaní prípravy na skúš−
ku z poľovníctva podajú Ing.
Tibor Čierny, predseda osveto−
vej komisie OPK (0905 964 028)
a Ing. Milan Cúth, vedúci kance−
lárie OPK (0905 664 511).

Obvodná poľovnícka komora vo Veľkom Krtíši (OPK) oznamuje širokej poľovníckej ako aj nepoľovníckej verejnosti, že od
januára 2012 opätovne organizuje prípravu na skúšky z poľovníctva. Tlačivá prihlášky na prípravu na skúšky na nachá−
dzajú v kancelárii OPK, ktorá sa nachádza na 1.poschodí budovy na ul. Mierovej č. 1 vo Veľkom Krtíši (tel. 483 0859).   

Ing. Tibor Čierny, predseda osvetovej komisie OPK

Máte záujem o poľovný lístok?

Obvodná poľovnícka komora vo Veľkom Krtíši (OPK), tak ako po minulé roky, aj v roku 2012Obvodná poľovnícka komora vo Veľkom Krtíši (OPK), tak ako po minulé roky, aj v roku 2012
organizuje prípravu na skúšky z poľovníctva na získanie prvého poľovného lístka. Uchádzačiorganizuje prípravu na skúšky z poľovníctva na získanie prvého poľovného lístka. Uchádzači
o skúšku z poľovníctva v rámci prípravy na skúšku absolvujú prípravu, ktorá sa člení na teo skúšku z poľovníctva v rámci prípravy na skúšku absolvujú prípravu, ktorá sa člení na te −−
oretickú, praktickú a streleckú.oretickú, praktickú a streleckú.

Nehody na východe 
i západe okresu

Obidve dopravné nehody sa sta−
li počas sviatku Všetkých svätých
1.11. Prvá z nich bola v Závade.
Ako po príchode na miesto neho−
dy zistili hasiči, išlo o zrážku dvoch
motorových vozidiel, pričom účast−
níci sa už nachádzali nezranení
mimo vozidla. Hasiči stabilizovali
vozidlá proti pohybu, urobili proti−
požiarne opatrenia a skontrolovali
prevádzkové kvapaliny.  

Druhá dopravná nehoda sa stala
v ten istý deň, iba na opačnom

konci okresu. V neprehľadnej pra−
votočivej zákrute pri obci Opava
mladý vodič nezvládol riadenie a
ocitol sa mimo cesty. Po príchode
hasičov na miesto nehody šoféra
už ošetroval lekár RZP. Veliteľ zá−
sahu prikázal zabezpečiť auto pro−
ti pohybu a urobiť protipožiarne o−
patrenia. 

Požiar na cintoríne
i v poli

Žiaľ, tohtoročné návštevy cintorí−
na a pálenie sviečok sa nezaobi−
šlo bez požiaru. V neskorých noč−
ných hodinách oznámili hasičom,

že na Mestskom cintoríne vo V.
Krtíši je požiar. Začal tu horieť roz−
tavený vosk zo sviečok a suchá
tráva okolo hlavného kríža na cin−
toríne. Hasiči požiar uhasili vodou
a po zhotovení fotodokumentácie
sa vrátili na základňu. 
V skorých ranných hodinách 6.

11. oznámili hasičom prostredníc−
tvom tiesňovej linky 150, že horí
suchá tráva medzi obcami
Trebušovce a Ďurkovce v blízkosti
cesty. Po príchode na miesto hasi−
či požiar uhasili vysokotlakým prú−
dom vody.  Po skontrolovaní po−
žiariska a zbalení použitého mate−
riálu sa hasiči vrátili na základňu.   

−ZDROJ: ORHAZZVK−

Dva požiare, dve havárie
Počas prvého novembrového týždňa museli príslušníci hasičského

a záchranného zboru V. Krtíš zasahovať opäť niekoľkokrát.

NAFÚKAL VIAC 
AKO PROMILE 

V stredu (9.11.) o 22.20 hodine,
došlo  na ceste I/75 v katastri
obce Čelovce k dopravnej neho−
de, ktorú zavinil 35−ročný vodič
osobného motorového vozidla
VW Passat, občan ČR s povole−
ním na trvalý pobyt na území SR
v obci Čebovce. Po prejdení pra−
votočivej zákruty neprispôsobil
rýchlosť jazdy svojim schopnos−
tiam,  prešiel na pravú stranu
vozovky, kde s vozidlom narazil
do skalnatého brehu. Pri doprav−
nej nehode sa vodič nezranil. V
dychu mu bolo nameraných 0,81
miligramu alkoholu (1,69 promi−
le). Vozidlo ostalo po nehode ne−
pojazdné a škoda na vozidle je
odhadnutá na 3−tisíc eur.
Vodičovi bolo vznesené obvine−
nie z prečinu ohrozenia pod
vplyvom návykovej látky, bol u−
miestnený do policajnej cely s
návrhom na jeho väzbu. Za ten−
to prečin hrozí trest odňatia slo−
body až na 2 roky.       −krpzbb−

Aj tento rok sa poľovníci pochválili svojimi trofejami 
(ilustračná fotografia)
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l Pán europoslanec, aj keď
viem, že europoslanci nehodno−
tia situáciu v domácich parla−
mentoch, určite ste aj vy sledo−
vali, čo sa u nás s hlasovaním o
eurovale dialo. Očakávali ste ta−
kýto výsledok hlasovania a pád
slovenskej vlády ? 
„Nie. Do poslednej chvíle som ve−

ril v zodpovednosť politikov. Veril
som, že urobia všetko preto, aby
sa mohli pozrieť do očí najmä voli−
čom, ktorí si ich zvolili na štvorroč−
né volebné obdobie, bohužiaľ, u−
prednostnili pohľad do vlastných,
čo je skôr narcistické ako zodpo−
vedné. Prehrala tak zodpovednosť
aj vláda, keďže jej táto časť vlád−
nej koalície nevyslovila dôveru,
čím ju de facto spolu so stranami
opozície odvolala. KDH malo emi−
nentný záujem na dohode so stra−
nou SaS, je však dôležité otvorene
povedať, že odmietli akýkoľvek ro−
zumný kompromis, ktorý by potvr−
dil náš záväzok voči eurozóne a
zároveň zachoval aj ich tvár.“ 

l Niektoré médium prirovnalo
hlasovanie v slovenskom parla−

mente  našou "nohou vo dve−
rách".  Ak ste boli v tom čase v
kontakte so svojimi kolegami z
EP, ako oni komentovali situá−
ciu u nás? Pýtali sa na váš ná−
zor? Skutočne si Slovensko pri−
písalo "čierny bod" v očiach
spoločenstva?

„Nestretol som sa s tým. Aj keď
európski politici registrovali, čo sa
v súvislosti so schvaľovaním euro−
valu na našej politickej scéne u−
dialo, o slovenskom "NIE" sa ne−
hovorilo, keďže dva dni na to v
slovenskom parlamente schvále−
nie eurovalu prešlo. Čo však ohlas
vyvolalo, bol pád našej vlády. Únia
si uvedomuje, že s Radičovej vlá−
dou odchádza aj zodpovedná eko−
nomická politika, že odchádza aj
odvaha na reformy a precízna a
dôsledná kontrola výdavkov.
Návrat politiky z rokov 2006−2010
prináša totiž riziko, že Slovensko v
budúcnosti môže patriť medzi kra−
jiny ako Grécko. Väčšinu krajín,
ktoré sú dnes na pokraji krachu,
totiž k tomu priviedli socialistické
vlády.“

l V istom celoslovenskom mé−
diu ste sa vyjadrili, že veríte v
budúcnosť Európskej únie, kto−
rú naši predkovia po vojne zalo−
žili na pravde. Keď máte čas, tu
doma na Slovensku chodíte me−
dzi ľudí − ak sa vás pýtajú na bu−
dúcnosť Európskej únie, aké sú
vaše hlavné argumenty, aby toto
spoločenstvo vydržalo? 

„Jeden z otcov Európy, bývalý
francúzsky minister zahraničných
vecí Robert Schuman, pri presa−
dzovaní myšlienky zjednotenia
Európy mal na mysli predovšetkým
víťazstvo ducha spolupráce, poro−
zumenia a solidarity medzi národ−
mi, ktoré len pár rokov predtým eš−
te stáli proti sebe na bojiskách dru−
hej svetovej vojny. Myslím, že tie−
to hodnoty, hodnoty spolupráce,
porozumenia a solidarity sú aktuál−
ne nielen dnes, ale takými aj zo−

stanú.“ 
l Hovorí sa, že niet nad zdravý
sedliacky rozum a to aj v prípa−
de takého obrovského zväzku a−
kým je EÚ, totiž jeden ujo zo
Sklabinej ju prirovnal k manžel−
skému zväzku, v ktorom je po−
trebné vydržať v dobrom aj v
zlom. Povedal, že mnohomilió−
nové investície by  na
Slovensku bez EÚ určite neboli.
V čom vy, ako člen Európskeho
parlamentu, vidíte najväčšie vý−
hody Európskej únie  a v čom
jeho najslabšie miesta? 

„Európske heslo znie "Zjednotení
v rozmanitosti", v tom je sila únie,
ale z nej vyplývajú aj riziká, ktoré
ju môžu oslabiť. Práve tie odhalila
súčasná finančná kríza, ktorá
Európu ovplyvnila viac, ako ktorú−
koľvek inú časť sveta. Odhalila to−
tiž štrukturálne slabiny v európ−
skom hospodárstve. Napríklad
dnes dookola skloňované Grécko
do Bruselu dlhodobo posielalo ce−
lé desaťročie nedôveryhodné šta−
tistiky. Kríza bola teda aj v tomto
smere pre Európu akýmsi budíč−
kom. 

Predstavitelia únie musia pokra−
čovať v prijímaní opatrení na za−
stavenie súčasnej krízy, ale na tie−
to kroky sa musia napojiť stredno−
dobé a dlhodobé reformy v jej
členských krajinách. Len tak môže
zostať v platnosti aj v budúcnosti
to, čo o únii platilo do vypuknutia
krízy, keď bola najväčšou obchod−
nou silou na svete i najväčším po−
skytovateľom pomoci rozvojovým
krajinám.“ 

l Nový návrh finančného vý−
hľadu na roky 2014 až 2020 ho−
vorí o zvýšení rozpočtu zo sú−
časných 976 miliárd eur (2007−
2013)  na 1,025 bilióna eur. Nový
rozpočet sa zameriava na regio−
nálnu politiku, energetickú efek−
tívnosť, boj proti klimatickým
zmenám, poľnohospodárstvo,
zvyšovanie zamestnanosti a zni−

žovanie chudoby. V čom vidíte
naše rezervy, aby Slovenská re−
publika dokázala čo najviac vy−
užiť prostriedky z fondov EÚ? 

„Je síce pravda, že sme v čer−
paní eurofondov zaostávali, ale s
nástupom vlády Ivety Radičovej sa
situácia výrazne zlepšila a čerpa−
nie prostriedkov zo európskych
štrukturálnych fondov je na dobrej
ceste vzhľadom na to, že z roz−
počtového obdobia, ktoré bude tr−
vať do roku 2013 máme už za−
zmluvnených viac ako štyridsať
percent a podľa doterajšieho vývo−
ja je predpoklad, že sa do stano−
veného termínu podarí vyčerpať
viac ako deväťdesiat percent. Sám
som však v minulosti upozorňoval
na tento problém, ktorý vyplýval z
toho, že najznevýhodňovanejšie
regióny, ktoré fondy najviac potre−
bovali, v čerpaní často zaostávali
preto, že im chýbali okrem mini−
málnych finančných zdrojov po−
trebných na spolufinancovanie aj
ľudské zdroje a administratívna
podpora. Som rád, že sa to zme−
nilo a Slovensko sa stalo aj pre o−
kolité krajiny príkladom, že sa to
dá.“

l Čo považujete za váš osobný
najväčší úspech za sedemročné
pôsobenie v EP? 

„V Európskom parlamente pôso−
bím ako poslanec vo výbore pre
regionálny rozvoj a vo výbore pre
životné prostredie, verejné zdravie
a bezpečnosť potravín. V oboch
výboroch sa mi dostalo v tomto vo−
lebnom období tej cti stať sa hlav−
ným spravodajcom k významným
dokumentom. Z trinástich sloven−
ských europoslancov boli, mimo−
chodom, na túto dôležitú úlohu za−
tiaľ vybratí len traja z nás. Vo vý−
bore regiónov to bola strategickú
správu o vykonávaní programov
politiky súdržnosti v rokoch 2007
až 2013 a vo výbore pre životné
prostredie, verejné zdravie a bez−
pečnosť potravín Smernica o kvali−
te a bezpečnosti orgánov urče−
ných na transplantáciu, ktorá je
pre mňa ako lekára veľmi význam−
ným počinom, pretože, je konkrét−
nym príkladom ako môže legislatí−
va EÚ pomôcť pri záchrane životov
a pri posilňovaní solidarity v
Európe. Zároveň sa dnes a denne
snažím ako zástupca voličskej zá−
kladne, pre ktorú sú charakteristic−
ké kresťanské hodnoty, sa za ne
zasadzovať a propagovať ich. Veď
oni stáli pri zrode európskej integ−
rácie a sú nesmierne dôležité aj v
tejto dobe.“

Za rozhovor poďakovala: 
−RUŽENA HORNÁČEKOVÁ −

Miroslav Mikolášik bol do Európskeho parlamentu zvolený za KDH. Pôsobí v skupine Európskej ľudovej strany (Kresťanských demokratov)
a Európskych demokratov. Je členom Výboru pre regionálny rozvoj. Narodil sa 11.09.1952 v Dolnom Kubíne. Úspešne vyštudoval strednú
školu v Nimes vo Francúzsku, kde vo francúzskom jazyku aj zmaturoval. V roku 1978 ukončil štúdium na Lekárskej fakulte Karlovej uni−
verzity v Prahe. Do politiky vstúpil v novembri 1989. Je ženatý, má 4 deti.  Jeho profesionálna kariéra je nasledovná: 2002 − doteraz od−
borný lekár; 2000−2001 prezident Ottawa Diplomatic Association; 1999−2002 mimoriadny a splnomocnený veľvyslanec SR v Kanade; 1992−
1994 lekárska prax; 1991−1992 Ministerstvo zdravotníctva, sekčný šéf zahraničných vzťahov.

Na aktuálnu tému o eurovale hovoríme s europoslancom Miroslavom Mikolášikom

Kríza je pre Európu akýmsi budíčkom
Presne pred rokom prezident Európskej únie Herman van Rompuy uviedol, že únia sa nachádza v kríze,
ktorá ohrozuje jej existenciu. Povedal, že členské štáty musia spolupracovať, aby únia prežila turbulen−
cie ohrozujúce jej budúcnosť. Kríza v Európe, ktorá k nám dorazila z Ameriky za uplynulý rok neoslab−
la, naopak, prepukla ešte vo väčšej miere.  V Európskej únii žije takmer pol miliardy občanov, teda 8 %
celkovej populácie. Z nich zrejme väčšina pozorne sleduje, čo sa v nej súčasnosti deje, pretože nikto si
nezakrýva oči pred tým, že táto inštituácia združujúca 27 členských štátov sa od svojho vzniku zmieta
asi v najväčších ťažkostiach. Nielen predstavitelia jednotlivých členských štátov ale aj europoslanci hľa−
dajú čo najoptimálnejšie riešenia,  ako čo s najmenšou ujmou prekonať finančnú a hospodársku krízu.
V predchádzajúcom čísle sme priniesli názory na euroval a situáciu v slovenskej vláde z pohľadu nie−
koľkých predstaviteľov politických strán v našom okrese. Dnes sa na aktuálnu tému eurovalu rozpráva−
me s europoslancom Miroslavom Mikolášikom, ktorý spolu s ďalšími 12 europoslancami zastupuje
Slovenskú republiku v Európskom parlamente. 

Europoslanec 
Miroslav Mikolášik 
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„Naša babka a náš dedko„Naša babka a náš dedko
milí sú nám nadovšetko.milí sú nám nadovšetko.
Vždy keď prídu na návšteVždy keď prídu na návšte−−
vu,veselo je s nimi veru.“ vu,veselo je s nimi veru.“ 

Aj týmito slovami z básne sa pri−

hovárali deti z našej školy svojim
starým rodičom, ktorých privítali pri
príležitosti „Úcty k starším“ v me−
siaci októbri. Program plný piesní,
básní a tancov s poďakovaním za
lásku, vďaku starostlivosť a všetko

krásne a dobré, naplnil celú sálu či−
tárne. V nejednom oku starkých sa
zaleskla slzička pri pohľade na
šťastné usmiate tváre svojich vnú−
čat, keď im vyjadrili svoju lásku a
vďačnosť i bozkom a objatím. Na
záver programu detičky pozvali
svojich starých rodičov k slávnost−
ne prestretému stolíku na chutné
koláčiky a teplý čajík.  Ďakujeme

vám, milí rodičia i starí rodičia, že
ste strávili príjemné popoludnie s
vašimi vnúčatami a prajeme vám v
živote ešte veľa zdravia a veľa pek−
ných spoločných zážitkov so svoji−
mi najbližšími! 

−ANETA KLADIVÍKOVÁ−
−MÁRIA ĎÖRĎOVÁ 

a učitelia prvého a druhého stupňa

Úctili si svojich starkých

V jedno krásne jesenné
popoludnie sa chodba
našej školy premenila na
tekvicové kráľovstvo. Žia−
ci I.stupňa pripravili vý−
stavu nielen vyrezaných
tekvíc, ale aj ikebán s vy−
užitím prírodného materi−
álu. Rodičia pripravili aj
sladké potešenie pre svo−
je deti ako aj čajové ob−
čerstvenie.  Napokon si
tekvice mohli  prezrieť aj
ostatní žiaci našej školy
ako aj učitelia, či rodičia.
Vďaka tejto príjemnej ak−
cii sme zažili krásnu je−
sennú atmosféru, o ktorú
sa pričinili aj učiteľky
Dana Bobálová, Zuzana
Moravčíková, Martina
Buková a Bernadeta
Balgová.

Školská chodba sa premenila
na tekvicové kráľovstvo

Príroda kúzlila s farbami jesene za okna−
mi čebovskej školy, deti s pomocou ro−
dičov vyčarili jesennú atmosféru aj na jej
chodbách.

Najkrajší pocit pre rodičov a starých rodičov
je, keď im ich dieťa vyjadrí svoju úprimnú
lásku − tak ako tieto deti z čebovskej ZŠ s MŠ

"Biele peklo" rámcuje rozprávanie mladého človeka Martina, ktorý
sedí vo vypočúvacej cele. Martin je obvinený z úmyselného ublíže−
nia na zdraví s následkom smrti. Práve tu rozmýšľa o svojom živo−
te, osude, prehodnocuje svoj vzťah k rodičom, priateľke Eve, ku ka−
marátovi Tiborovi, k spoločnosti, sebe samému. Ústredným dejo−
vým motívom je hľadanie vlastnej identity s otázkami svetskej spra−
vodlivosti. Príbeh umocňuje silná hudba Mozartovho Requiem v
rockovej podobe, ale i hudba Jimmyho Hendrixa a skupiny Doors.

−IZABELA ĎURČEKOVÁ−

Žiaci druhého stupňa využili príležitosť návštevy Štátnej opery v
Banskej Bystrici, aby zhliadli predstavenie Biele peklo, príbeh scé−
nického spracovania problematiky drogovej závislosti rečou hudby,
tanca a slova.

Biele peklo alebo mne 
sa to nemôže stať
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V priebehu dňa 27.10. 2011 sa žiaci 9.A, 8.A a 8.−
9.C triedy zúčastnili výletu s cieľom spoznať život a
dielo J.G.Tajovského, kultúrne pamiatky mesta
B.Bystrica a zúčastniť sa filmového predstavenia v
Europacinemas B. Bystrica.  Tematickým zamera−
ním exkurzie bol Tajov, kde sme navštívili starorodi−
čovský dom J.G.Tajovského, oboznámili sme sa s
jeho životom a tvorbou, získali sme zaujímavé infor−
mácie o jeho manželke Hane Gregorovej, venovali
sme pozornosť aj iným významným rodákom tejto
obce − Jozefovi Murgašovi a iným. Navštívili sme aj
cintorín, kde sú spisovateľ s manželkou pochovaní.
Na hrobe sme žiakom predčítavali zaujímavé frag−
menty z tvorby a života J.G.Tajovského.
Nasledujúcim cieľom exkurzie bolo námestie SNP v
Banskej Bystrici a s tým zaujímavé informácie o naj−
známejších historických budovách spojené s poves−
ťami, bájkami, legendami. Žiaci mali možnosť vystú−
piť na Hodinovú (šikmú) vežu, v ktorej bola stála ex−
pozícia literárnych a výtvarných prác žiakov ZŠ
B.Bystrice ako aj prác obyvateľov Sociálnych slu−
žieb. Nasledovala prehliadka expozícií Múzea SNP.
Zážitky z exkurzie sa spracujú vo forme videozá−
znamu, slohových prác a powerpoint prezentácií a
budú tvoriť nosný pilier hodín literatúry venovaných
tejto významnej osobnosti. 

−ANETA KLADIVÍKOVÁ, BEATA BARTOVÁ−

Kultúrna jeseň čebovskej školy
Dňa 25. 10. 2011 sa žiaci 5. ročníka a 6.C zúčast−

nili exkurzie  v Žiari nad Hronom. Deti navštívili
Krajskú hvezdáreň a planetárium Maximiliána Hella.

Cieľom exkurzie  bolo spestrenie a rozšírenie učiva preberaného na vyučovacích hodinách geografie. V pla−
netáriu mali žiaci zabezpečený pestrý program. Navštívili UFO sály, Hviezdnu sálu a vypočuli si prednášku
o ďalekohľadoch spojenú s návštevou pozorovateľne. − ANNAMÁRIA MAULÍKOVÁ, MÁRIA ĎÖRĎOVÁ −

Jeseň sme v našej  škole priví−
tali v umeleckom duchu veľmi
pekne spracovanou rozprávkou
Hansa Christiana Andersena
Malá morská panna. Na pôde
našej školy divadlo Maska nie
je už nijakým nováčikom, vždy
sa na jeho predstavenie tešíme,
pretože nás vie vždy očariť pes−
trou paletou fantázie pri výbere
masiek, kostýmov, či kulís.

A nebolo tomu inak ani teraz.
Krásny príbeh o malej morskej ví−
le, ktorá túžila zažiť pozemskú lás−
ku, nás vtiahol do deja ihneď pri ú−
vodných slovách rozprávača.
Herečky sa zhostili svojej úlohy
naozaj bravúrne, príbeh vyšperko−
vali aj chytľavou melódiou a tex−
tom, ktorý sme si pohmkávali aj
ďalšie hodiny na chodbách školy.
Spracovanie príbehu bolo nápadi−
té, hravé a veselé, miestami až

komické a všetci sme s napätím o−
čakávali, či sa tvorcovia budú dr−
žať smutného záveru, ktorý nám
spisovateľ  tak nelichotivo predo−
stiera zakaždým, keď sa do tejto
rozprávky začítame. Ale, ak  tvrdí−
me na hodinách literatúry, že roz−
právka sa končí veselo, šťastne,
tak to samozrejme istým spôso−
bom muselo platiť aj teraz.
Potešilo nás, že sa príbeh ukončil
spravodlivo, morská panna nebola
potrestaná za svoju túžbu stať sa
človekom, práve naopak, za svoje
hrdinské uskutočnenie sna, za o−
betu, ktorú podstúpila,  bola od−
menená láskyplnou náručou prin−
ca, ktorý pochopil, aké veľké srd−
ce a neha sa v krehkom dievčatku
skrýva. 

−ANETA KLADIVÍKOVÁ−

Po stopách Tajovského

Okná vesmíru dokorán...

Malú morskú pannu oživila Maska

Spracovanie príbehu v podaní divadla Maska bolo nápadité, hravé
a veselé, miestami až komické

Ôsmaci a deviataci na spoločnej fotografii pred starorodičovským domom J.G. Tajovského

Nazrieť do vesmíru prostredníctvom učebnice geografie a cez ozajstný hvezdársky ďalekohľad je predsa len rozdiel. 
Potvrdili to aj  čebovskí piataci a šiestaci
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l BEATA ŽIGMONDOVÁ (39 r.),
účtovníčka, Vinica 

"Žijem vo Vinici skoro dvadsať
rokov. Môžem povedať, že tento
rok bol pre mňa dobrý, pretože
som si našla zamestnanie, ktoré
som doteraz nemala. Takže som
spokojná. Od apríla som začala
pracovať na obecnom úrade v
Ipeľskom Predmostí. Je to dosť
náročná práca, robím účtovníc−
tvo. Do práce dochádzam každý
deň autobusom, niekedy autom.
Ešte pred nástupom na mater−
skú dovolenku som pracovala
vo Vinici v Bučine ako mzdová
účtovníčka. Váš Pokrok si pre−
listujem, lebo sa musím priznať,
ako som nastúpila do práce, ne−
stíham čítať žiadne noviny. V le−
te sme boli na krátkej dovolenke
v Maďarsku.  V poslednej dobe
ma potešilo, že som si našla
prácu a mám finančnú istotu." 

l MAGDALÉNA CIBUĽOVÁ 
(48 r.), Ipeľské Predmostie, 

opatrovateľka

"Žijem v Ipeľskom Predmostí
48 rokov. Žije sa mi tu dobre. Tu
som sa aj narodila. Momentálne

nepracujem nikde, pretože opat−
rujem chorého otca. V dedine sa
mi veľmi páči náš kostol. Robím
kastelánku. Angažujem sa v
spolku CSEMADOK, som tiež
podpredsedníčkou jednej ma−
ďarskej politickej strany. Tiež sa
podieľam na organizovaní kul−
túrnych podujatí v našej obci.
Veľmi ma to baví a môžem sa
tejto činnosti venovať naplno."  

l Ing. LADISLAV KERATA (37 r.),
starosta obce Veľká Ves nad Ipľom

"Od septembra bývam vo
Veľkej Vsi nad Ipľom. Pätnásť ro−
kov sme bývali na Sliači, teraz
sme sa vrátili aj s rodinou. Do
obce som sa priženil ako zať.
Pochádzam z Kubáňova. V dedi−
ne sa mi býva dobre, pretože ob−
čianske vybavenie je na dobrej
úrovni. Máme tu lekára pre do−
spelých i deti, aj zubára. Tiež tu
máme poštu aj lekáreň. Z tohto
pohľadu sa tu býva skutočne
dobre. Aký bol pre mňa tento
rok? V súkromnej oblasti sme
museli vyriešiť presťahovanie sa
z mesta vzdialeného takmer 100
km, a tiež zrekonštruovať dom,
do ktorého sme sa prisťahovali.
Veľa času v tomto roku nám za−
bralo sťahovanie a rekonštruk−
cia domu. Som rád, že nemusím
dochádzať za rodinou, za ktorou
som dochádzal od januára do
augusta tohto roka. A to mi dalo
dosť zabrať." 

l RENATA HUSZÁROVÁ (41 r.),
Veľká Ves nad Ipľom, 

účtovníčka − matrikárka 
"Od narodenia bývam vo Veľkej

Vsi nad Ipľom. Prežila som tu
detstvo a svoju mladosť.
Chodila som na strednú školu

do Šiah, na ktoré mi zostali pek−
né spomienky. V našej obci sa
mi páči prostredie a príroda, je
tu kľud. Jedenásty rok pracujem
na obecnom úrade. Rok 2011
bol pre mňa celkom dobrý.
Máme to šťastie, že obidvaja s
manželom pracujeme. Manžel
podniká, má pohrebníctvo. V ro−
dine sa udiali aj milé udalosti.
Tohto roku sa vydávala  moja
krstná dcéra a mojej sestre sa
narodila dcérka a boli sme na
dovolenke v Taliansku. Keď
mám po večeroch čas, čítam
knihy a lúštim krížovky.
Vyšívanie ani háčkovanie ma ne−
baví. Musím sa venovať aj zá−
hradke, nakoľko si pestujeme
zemiaky a zeleninu.  Úroda ne−
bola dobrá, bolo veľmi sucho." 

l ALICA FERENCOVÁ (38 r.),
Sečianky, administratívna 

pracovníčka 

"Bývam v Sečiankach tridsať−
osem rokov. Tu som sa aj na−
rodila. Neviem vám tak narých−
lo povedať, čo sa mi v obci pá−
či a čo mi chýba. Páči sa mi tu−

najšie prostredie, máme tu ve−
ľa zelene. Veľmi pekný je an−
glický park. Bývalý pán staros−
ta sa pričinil o to, že sa tento
park v našej obci zachoval.
Bohatý kultúrny život v obci
nemáme, ale pracujeme v spol−
ku Csemadok. V obci máme
spevácky zbor, v ktorom spie−
vam. Chodievame vystupovať
na rôzne slávnosti. V dedine
nemáme všeobecného lekára
ani zubára, tak na ošetrenie
musíme chodiť do susednej
obce. Máme dva obchody aj
škôlku. Naša dedina je malá,
ale žije sa mi v nej dobre. V
tomto roku ma potešilo to, že
som si našla zamestnanie, pre−
tože som bola nezamestnaná.
Pracujem na obecnom úrade
od augusta tohto roku. Je to
pre mňa veľmi výhodné, že mô−
žem pracovať v obci.
Nezamestnaná som bola rok,
opatrovala som starú matku.
No starká zomrela, tak som na−
stúpila do zamestnania. Som tu
nová, takže všetko sa musím
učiť."  

l LUKÁCS DOBOS (64 r.),
Balog nad Ipľom, dôchodca  

"Od narodenia žijem v Balogu
nad Ipľom. Bývam tu 64 rokov.
Som na dôchodku, ale voľného
času mám málo, pretože som
samostatne hospodáriaci roľ−
ník. Predtým som robil na tu−
najšom družstve. S týmto ro−
kom som celkom spokojný, ča−
kám, čo prinesie ďalší. Tohto
roku sme mali v rodine milú ro−
dinnú udalosť, vydávala sa
nám dcéra. Keď mám trochu
času, chodievam na poľovač−
ky." 

(Pokračovanie na str. 11)

ANKETA
Na dedinách bolo rušnejšie v letnom období, keď sa konali obecné oslavy. Počas nich si mohli miestni občania zašportovať, pozrieť si

vystúpenia folklórnych skupín, zapojiť sa do súťaží vo varení guľášov, stretnúť sa so susedmi a známymi, ktorí sú počas roka pracovne v
zahraničí. 

V jesennom podušičkovom čase sme počas redakčného výjazdu navštívili niektoré obce. Na obecných úradoch v Ipeľskom Predmostí, vo
Veľkej Vsi nad Ipľom, Sečiankach starostovia nám hovorili o problémoch, s ktorými sa obecné úrady pre nedostatok peňazí boria, o svojich
ďalších víziách na rozvoj obcí. Niektorí starostovia s nami zároveň zrekapitulovali tento rok, ktorý sa chýli ku svojmu koncu (tieto informá−
cie si budete môcť prečítať v nasledujúcich číslach). Zároveň sme oslovili aj niektorých obyvateľov, ktorých sme sa opýtali, ako sa im v ich
obci žije, aký bol pre nich tento rok. 

Život na dedinách má svoje výhody aj úskalia 
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(Dokončenie zo str. 10)

l ZDENEK PETÉNYI (41 r.),
Balog nad Ipľom, robotník 

"Pochádzam z Kolár, ale mo−
mentálne bývam v Balogu nad
Ipľom. Žije sa mi tu dobre.
Našťastie, mám prácu. Pracujem
v súkromnej firme. Robím trak−
toristu a kombajnistu. V zahrani−
čí som, zatiaľ, nepracoval. Tento
rok bol pre mňa horší, ako vla−
ňajší. Z roka na rok pociťujeme
nedostatok peňazí. V obcho−
doch je všetko veľmi drahé, aj
plyn a elektrika sa stále zvyšujú.
Na dovolenke som nebol asi de−
sať rokov." 

l Mgr. JÁN PETRÍK (33 r.), 
Veľká Čalomija,

riaditeľ ZŠ
"Druhý rok bývam vo Veľkej

Čalomiji a žije sa mi tu veľmi
dobre. S obyvateľmi tejto obce
mám len veľmi dobré skúsenos−
ti. V dedine je športový aj kul−
túrny život na veľmi dobrej ú−
rovni. Naša škola ponúka obyva−
teľom obce možnosť prenajatia
telocvične. Bývam v tejto dedine
krátko, takže neviem posúdiť, čo
mi tu chýba. Myslím si, že tento
kalendárny rok bol lepší a po−
kojnejší, než vlaňajší.

Momentálne ma veľmi teší, že
mám prácu,  môžem pracovať v
tejto škole a starať sa o kolektív
pracovníkov školy a všetkých
žiakov. Táto práca ma napĺňa.
Pokrok čítam veľmi často hlavne
športové rubriky. V našich o−
kresných novinách by som si
chcel prečítať články o kultúr−
nych podujatiach aj z iných su−
sedných okresov, články, v kto−
rých by boli informácie z celo−
spoločenského diania, keď sa u−
dejú zmeny v oblasti ekonomiky,
zamestnanosti, dôchodkov a
iné. Je dôležité, aby si mohli ľu−
dia prečítať takéto informácie aj
v regionálnych novinách, preto−
že dennú tlač si kupuje málokto.
Síce dajú sa informácie prečítať
aj na internete, ale tie nie sú ve−
ľakrát hodnoverné." 

l Mgr. HELENA BÁTOVSKÁ, 
(58 r.), Veľká Čalomija, 

učiteľka 
"Vo Veľkej Čalomiji žijem pät−

násť rokov. Žije sa mi tu dobre,
tak ak na dedine. Predtým som
žila v Leviciach, takže tam bol
trochu iný život. Na dedine
mám väčší pokoj, ale nemám
také možnosti kultúrneho vyži−
tia ako v meste. Dosť mi to chý−
ba. Rok 2011 bol pre mňa veľmi
dobrý v súkromí aj v práci.

Pracujem ako učiteľka na pr−
vom stupni. Teraz mám druhá−
čikov. Svoj voľný čas trávim
hlavne v Bratislave, kde žije
moja dcéra. Dosť často chodím
za ňou. Veľkú radosť mi robí
môj 6−ročný vnúčik, ktorý je
veľmi šikovný a nadaný. Ale
pravdaže, aj moja dcéra a celá
jej rodina. Niekedy si zvyknem
prečítať Pokrok. Prelistujem si
ho celý. Zaujíma ma, čo sa v o−
krese udialo a čo je nové."

− Text a foto: EDITA − 

"Pracujem v tejto firme od januára
tohto roku, ale myslím, že tieto auto−
maty začali chodiť po dedinách nie−
kedy v júni 2010. Chodím do Ip.
Predmostia, Veľkej Vsi, Sečianok,
Klenian, Balogu, Vinice, Hrušova i
Čeloviec dva razy do týždňa. V nie−
ktorých obciach mám aj dve zastáv−
ky a na každej pobudnem podľa po−
treby, ale zvyčajne tak 45 minút."
Do nádrže automatu sa zmestí 600 lit−

rov mlieka a počas jednej jazdy sa pre−
dá približne 500 litrov. Ako nám pove−
dal M. Krkoš, čerstvé mlieko z automa−
tu si už našlo svojich stálych zákazní−
kov, hlavne medzi staršími občanmi. 

M. Krkoš: "Tí si vedia z čerstvého
pripraviť aj kyslé mlieko, tvaroh či
smotanu. To nie je ako mlieko z ob−
chodných reťazcov. Toto mlieko si
zachováva všetky svoje hodnoty −
proteiny, cukry i tuky. Mlieko v auto−
mate je ošetrené, schladené a prefil−
trované. Zákazníci sa nemusia obá−
vať o jeho kvalitu" 

Samotné družstvo Agrohont má podľa
M. Krkoša  okolo 70 kusov dojníc, a
predsa sa rozhodlo vyjsť zákazníkom v
ústrety a ponúkať im aj čerstvé mlieko.
Nestálo by to za námahu aj pre chova−
teľov dojníc z nášho okresu skúsiť po−
núknuť čerstvé mlieko obyvateľom?
Možno by sa aj v okresnom meste na−
šlo niekoľko stálych zákazníkov, zvlášť,
keď cena, za ktorú si ho môžu kúpiť v
dedinách na juhu okresu, je 50 centov
za liter. 

−P. GAŠPAROVIČ− 

Mliečny expres príde za zákazníkom
Počas našej návštevy Ipeľského Predmostia znela uličkami tejto obce hudba pre tento región nie

príliš typická. V ušiach nám znela ľúbiva melódia, ktorú si spievala "Pani řidíci" zo známej filmovej
minisérie Zdeňka Trošku Slunce, seno a...  Vybrali sme sa za zvukmi tejto melódie, ktorá nás do−
viedla k pestro pomaľovanej dodávke s nápisom Mliečny expres. Vo vnútri dodávky bol mliečny au−
tomat a okolo stálo niekoľko zákazníkov, ktorí si práve čapovali čerstvé kravské mlieko. Tento au−
tomat na kolesách na mlieko nás trochu prekvapil, spýtali sme sa preto jeho vodiča Milana Krkoša
z družstva Agrohont Dudince, od kedy vlastne predáva ich družstvo mlieko touto formou, a v kto−
rých obciach nášho okresu ho môžeme stretnúť.  

Vodič mliečneho automatu  Milan Krkoš (vpravo) 
sa na  zastávkach zdrží dovtedy, kým sú zákazníci
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odľa historikov útočisko v
Maďarsku v tom čase našlo
asi 45 000 vojakov a celkovo
bolo v Maďarsku internova−

ných približne 60 000 poľských u−
tečencov. Umiestnení boli v  tábo−
roch, z ktorých 40 bolo aj v ob−
ciach na území južného
Slovenska, ktoré po  viedenskej ar−
bitráži z 2.11.1938 pripadlo
Maďarsku. Týmto aktom medziná−
rodného násilia fašistického
Nemecka a Talianska bolo Česko−
slovensko donútené vzdať sa časti

južného Slovenska a Podkarpatskej
Rusi,  čím Slovensko prišlo takmer
štvrtinu svojho územia. V našom o−
krese boli internačné tábory zriade−
né v Ipeľskom Predmostí, Balogu
nad Ipľom, Kolároch, vo Veľkej Ča−
lomiji a neskôr aj vo Vrbovke. 
Na slávnostnom uvedení knihy do

života privítal starosta obce Mgr.
Marián Hocsák v miestnom kultúr−
nom dome viacero významných
hostí, ktorí sa podieľali na príprave
a vydaní tejto knihy. Medzi nimi
prekladateľov, vydavateľov i pred−

staviteľov archívov, v
ktorých sa nachádza−
jú dokumenty o poby−
te  cirkevných hodnos−
tárov. Dr. István
Bárdos, Dr. András
Hegedűs,  Erzsébet
Csombor, Urszula
Jura Bayerné, Viktor
Bayer,  Dr.Ottó
Csámpai, Rudolf Győr−
gy   a medzi hosťami
bola aj Erzsébet
Dániel, predsedkyňa
oblastného vlastived−
ného združenia LI−
MES−ANAVUM, kto−
rému v roku 2009 u−
delilo  poľské
Ministerstvo národnej
obrany Zlatú medailu

za zásluhy. 

Neznáme 
poznatky 

z našej histórie
Ako nám povedal sta−

rosta obce, samotná kni−
ha vznikla na základe
denníkov, ktoré si dôstoj−
níci v tábore písali, a z
ktorých sa jeden podari−
lo zachrániť,a ktorý nám
približuje ducha tej doby.

Je preto
chvályhod−
né, že sa
podarilo za−
chrániť den−
ník jedného
z dôstojní−
kov, z kto−
rého sa o
pobyte poľ−

ských dô−
stojníkov v

Ipeľskom Predmostí môžeme do−
zvedieť veľa zaujímavého, ale ako
povedal Mgr. M. Hocsák, v denní−
ku je pomerne dosť i z histórie ob−
ce. 
Okrem iného sa tu môžeme napr.

dočítať, že v Ipeľskom Predmostí
bolo v roku 1939 umiestnených
104 vojakov, z toho 69 dôstojníkov
a 35 vojakov. Sú tu náčrty budovy,
pôdorysy jednotlivých poschodí i
ďalšie informácie o ubytovaní v ka−

sárňach, ktoré museli Českoslo−
venské pohraničné vojská opustiť.
Dozvieme sa napríklad, že voda
bola zo studne čerpaná do vodo−
vodu pomocou motorovej pumpy,
že na začiatku pobytu nemali tak−
mer žiadne vybavenie, ba ani
slamníky. Až neskôr im minister−
stvo národnej obrany pridelilo
slamníky, stoly, taniere, vedrá i
petrolejové lampy. Vojaci sa počas
dňa venovali vojenskej príprave.
Boli neozbrojení, iba dôstojníci
mohli mať zbraň na svoju ochranu
a mohli sa voľne pohybovať po ob−
ci. Pobyt poľských utečencov vyvo−
lával medzi obyvateľmi na juhu
Slovenska zmiešané pocity, i keď
vo veľkej miere boli ich vzťahy na
dobrej úrovni. A to aj napriek tomu,
že sa krajiny ocitli vo vojnovom
konflikte na opačných  stranách
politického spektra. 

Poľskí dôstojníci v Ipeľskom Predmostí
Náš okres príliš neoplýva publikáciami o jeho histórii, či o histórii niektorej z obcí.  Preto každý nový prírastok z tejto oblasti poteší.

Podobne ako obyvateľov Ipeľského Predmostia potešila kniha "Tábor poľských dôstojníkov v Ipeľskom Predmostí 1939−1944."
O tom, že aj v našom okrese boli internačné tábory poľských dôstojníkov, sa zatiaľ príliš nevie. Po napadnutí Poľska hitlerovským

Nemeckom 1.9. 1939 a následne aj Ruskom 17.9., veľa poľských vojakov a dôstojníkov odišlo do susedných krajín. Najviac do Maďarska,
s ktorým mali Poliaci historicky dobré vzťahy. Pomohla im k tomu aj spoločná takmer 180 km dlhá hranica na Podkarpatskej Rusi, ktorej
pripojenie k Maďarsku v marci 1939 bolo slávnostne prijaté v oboch krajinách. 

Obálka knihy, ktorú prezentovali 
v Ipeľskom Predmostí

P

Ukážka z rukopisu a náčrtov 
z denníka poľskeho oficiera

Obraz Čiernej Madony v miestnom kostole
namaľoval jeden z dôstojníkov a venoval ho
tunajším veriacim v roku 1942

Aj v Ipeľskom Predmostí ich obyvatelia prijali vcelku pozitívne a
spokojní boli, pravdepodobne, i poľskí vojaci. Svedčí o tom i obraz
Čiernej Madony v miestnom kostole, ktorý namaľoval jeden z dô−
stojníkov a venoval ho tunajším veriacim v roku 1942. 
Knihu "Tábor poľských dôstojníkov v Ipeľskom Predmostí" si mô−

žete objednať alebo kúpiť na Obecnom úrade či prostredníctvom
Csemadoku. Jej cena je zatiaľ stanovená na približne 13,− eur, (pri−
bližne 4 000,− forintov − presná cena totiž závisí od kurzu).  Kniha
je zatiaľ vydaná iba v maďarskom a poľskom jazyku. 

−P. GAŠPAROVIČ−

Na slávnostnom uvedení kni−
hy do života privítal starosta
obce Mgr. Marián Hocsák v
miestnom kultúrnom dome via−
cero významných hostí


